

Press Release

Council of Europe Press Division

Ref: 250b08

Tel: +33 (0)3 88 41 25 60

Fax: +33 (0)3 88 41 39 11

pressunit@coe.int

internet: www.coe.int/press

47 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"the former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom



Council of Europe Secretary General Terry Davis congratulates Roma on the International Roma Day

Strasbourg, 08.04.2008 - "I congratulate our fellow Europeans on the occasion of the International Roma Day. We should use this opportunity to celebrate the contribution of the Roma people to the cultural diversity and richness of Europe. For some time, the Council of Europe has been campaigning against prejudice towards the Roma community in the South East Europe, and we want to extend the "Dosta!" campaign to all Council of Europe member states. "Dosta" means "Enough" in Romani, but today is also an opportunity to say "More!", meaning more rights, more equality, more integration and more respect for our fellow Europeans who belong to Roma community."

[Recommendation \(2008\)5 on Roma and/or Travellers in Europe](#), adopted by the Committee of Ministers of the Council of Europe on 20 February 2008, gives clear guidelines for the drafting of national strategies for Roma, focusing on the active participation of Roma and Travellers communities in the drafting, implementation, monitoring and evaluation of measures affecting them. Prepared with the contribution and support of the Roma and Travellers Forum and addressed to the governments of the 47 member states of the Council of Europe, this recommendation is considered as a first step towards a genuine pan-European policy on Roma.

For more information: <http://www.coe.int/romatravellers>

A l'occasion de la Journée internationale des Roms, Terry Davis, Secrétaire Général du Conseil de l'Europe rend hommage à cette communauté

Strasbourg, 08.04.2008 - « A l'occasion de la Journée internationale des Roms, je veux rendre hommage à nos amis européens. Cette journée doit être l'occasion de célébrer l'apport du peuple rom à la diversité et la richesse culturelles de notre continent. Depuis quelque temps déjà, le Conseil de l'Europe combat les préjugés dont la communauté rom est victime en Europe du Sud-Est, et nous voulons étendre la campagne « Dosta ! » à l'ensemble de nos Etats membres. « Dosta » signifie « Assez » en romani, mais aujourd'hui, nous voulons aussi demander « Plus » : plus de droits, plus d'égalité, plus d'intégration et plus de respect pour nos amis européens membres de la communauté rom. »

[La Recommandation \(2008\)5 sur les politiques concernant les Roms et/ou les Gens du voyage en Europe](#), adoptée par le Comité des Ministres du Conseil de l'Europe le 20 février 2008, donne des lignes directrices claires pour l'élaboration de stratégies nationales pour les Roms, qui mettent l'accent sur la participation active des communautés des Roms et des Gens du voyage à l'élaboration, la mise en œuvre, le suivi et l'évaluation des mesures qui les concernent. Préparée avec la contribution et le soutien du Forum européen des Roms et des Gens du voyage, et adressée aux gouvernements des 47 Etats membres du Conseil de l'Europe, cette recommandation est considérée comme une première étape sur la voie d'une authentique stratégie paneuropéenne pour les Roms.

Pour plus d'informations : http://www.coe.int/t/dg3/romatravellers/Default_fr.asp